

Title (en)

APPARATUS FOR PRODUCING HIGH-PURITY NITROGEN AND OXYGEN GASES.

Title (de)

VORRICHTUNG ZUR HERSTELLUNG HOCHSAUBERER STICKSTOFF- UND SAUERSTOFFGASE.

Title (fr)

INSTALLATION DE PRODUCTION D'AZOTE ET D'OXYGENE DE GRANDE PURETE A L'ETAT GAZEUX.

Publication

EP 0211957 A1 19870304 (EN)

Application

EP 85903389 A 19850708

Priority

JP 2904285 A 19850216

Abstract (en)

[origin: WO8604979A1] Apparatus for producing nitrogen and oxygen gases of super-high purity by subjecting air to supercooling, liquefaction and separation. It is an object of this invention to obtain an apparatus for producing high-purity nitrogen and oxygen gases, which does not require an expensive expansion turbine which frequently malfunctions. In this apparatus, a liquid nitrogen storage means (14) is connected to a fractionating tower (12), and the supercooled compressed air introduced from an air-compressing means (1) into the fractionating tower (12) is further cooled through the heat loss of evaporating liquid nitrogen to recover the nitrogen in the gas phase and leave the oxygen in the liquid phase by utilizing the difference in the boiling points thereof. The resultant oxygen is condensed in an oxygen condenser (15). This condensed oxygen is further condensed in an oxygen fractionating tower (21) which is connected to the liquid oxygen storage means (23). The oxygen thus condensed is mixed with liquid oxygen from the liquid oxygen storage means (23), and the resultant mixture is gasified to obtain the finished product, oxygen gas. The nitrogen gas obtained from the fractionating tower is mixed with the liquid nitrogen from the liquid nitrogen storage means (14) to obtain a finished product, nitrogen gas.

Abstract (fr)

Installation de production d'azote et d'oxygène de très grande pureté à l'état gazeux, en soumettant l'air à sous-refroidissement, liquéfaction et séparation. L'invention vise à réaliser un appareil de production d'azote et d'oxygène de grande pureté à l'état gazeux, n'utilisant pas de coûteuse turbine d'expansion sujette à des pannes fréquentes. Dans cette installation, un réservoir de stockage d'azote liquide (14) est relié à une tour de fractionnement (12) et l'air comprimé sous-refroidi introduit par un organe compresseur d'air (1) dans la tour de fractionnement (12) est refroidi ultérieurement par la perte de chaleur de l'azote liquide s'évaporant, afin de récupérer l'azote en phase gazeuse et laisser l'oxygène en phase liquide en utilisant la différence dans leurs points d'ébullition. L'oxygène résultant est condensé dans un condenseur d'oxygène (15). Cet oxygène condensé est condensé ultérieurement dans une tour de fractionnement (21) reliée au réservoir de stockage d'oxygène liquide (23). L'oxygène ainsi condensé est mélangé avec de l'oxygène liquide provenant du réservoir de stockage d'oxygène liquide (23) et le mélange résultant est gazéifié pour obtenir le produit fini, c'est-à-dire l'oxygène à l'état gazeux. L'azote à l'état gazeux obtenu dans la tour de fractionnement est mélangé avec l'azote liquide provenant du réservoir de stockage d'azote liquide (14) pour obtenir un produit fini, c'est-à-dire l'azote à l'état gazeux.

IPC 1-7

F25J 3/04

IPC 8 full level

F25J 3/04 (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

**F25J 3/04 (2013.01 - KR); F25J 3/04218 (2013.01 - EP US); F25J 3/04254 (2013.01 - EP US); F25J 3/0443 (2013.01 - EP US);
F25J 3/04454 (2013.01 - EP US); F25J 3/04824 (2013.01 - EP US); F25J 3/0486 (2013.01 - EP US); F25J 2200/34 (2013.01 - EP US);
F25J 2200/54 (2013.01 - EP US); F25J 2205/60 (2013.01 - EP US); F25J 2210/42 (2013.01 - EP US); F25J 2210/50 (2013.01 - EP US);
F25J 2215/44 (2013.01 - EP US); F25J 2250/40 (2013.01 - EP US); F25J 2250/42 (2013.01 - EP US); F25J 2250/50 (2013.01 - EP US);
F25J 2280/02 (2013.01 - EP US); F25J 2290/62 (2013.01 - EP US); Y10S 62/913 (2013.01 - EP US)**

Cited by

CN106288655A; CN104880025A; WO03016676A1; US7100692B2

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0211957 A1 19870304; EP 0211957 A4 19870706; EP 0211957 B1 19910213; DE 3581757 D1 19910321; JP H0313505 B2 19910222;
JP S61190277 A 19860823; KR 860006681 A 19860913; KR 930000478 B1 19930121; US 4853015 A 19890801; WO 8604979 A1 19860828**

DOCDB simple family (application)

**EP 85903389 A 19850708; DE 3581757 T 19850708; JP 2904285 A 19850216; JP 8500387 W 19850708; KR 850005131 A 19850716;
US 25806388 A 19881014**